


 

První školní rok v nové pocovidové době máme za sebou. Byl to rok “zkoušení nového” a 

zároveň návratu do „starých kolejí“. Pracovali jsme na zlepšení naší fyzické kondice 

v projektu OTUŽOVÁNÍ. Upevňovali jsme své kamarádské vztahy. Vraceli se 

k soustředěnému vyučování v lavicích. S příchodem jara se školkou i školou prohnala 

epidemie neštovic, angín a sedmé dětské nemoci. Nejen, že dětičky padaly jako švestičky, 

ale i paní učitelky stonaly samy nebo s vlastními dětmi.  Vše jsme zdárně ustáli a dočkali 

se vytoužených prázdnin.  

Projekt OTUŽOVÁNÍ se nám velmi osvědčil. Po ranním 90 minutovém bloku 

(2 vyučovací hodiny) bylo příjemné se venku proběhnout a zacvičit si. Děti byly následující 

3 hodiny čilé a nabyté energií.  Doufali jsme, že si více užijeme sněhu a mrazu. Děti si 

užívaly takové to hecování „To dáš.“ „Toto štípe.“ „Tý brďo,  je -1°C.“ A pochopili jsme, co je 

to pocitová teplota, když fouká vítr. Za větrem bylo 5°C a na návsi na vídrholci -5°C. 

Plánujeme v tomto projektu příští školní rok pokračovat.  

OBROVSKÝCH ÚSPĚCHEM bylo vybojování 1. místa ve Školní florbalové lize České 

Budějovice a 1. místo v krajském kole soutěže Mladý záchranář v akci. Aktéři museli 

vyvinout velké úsilí, mnoho hodin trénovat a učit se nové. Ať herní taktiku, záchranářství, 

hasičinu či dopravní výchovu. A hlavně nabyté dovednosti a znalosti použít ve správný 

okamžik a nenechat se znervóznit. Děkuji trenérům florbalu p.uč. L.Vítů, panu 

T. Nedorostovi a za záchranáře paní P.Leštinové. Bez nich bychom to nedali!!!!!!! 

Premiéru měly naše TRHY - VÁNOČNÍ (on-line) a VELIKONOČNÍ. Děti a rodiče se 

činili při výrobě dekoračních a dárkových výrobků. Za utržené peníze děti navštívily 

Hopsárium nebo Jump Arénu v Č.Budějovicích a Táboře, školáci navštívili Sladovnu 

v Písku a školkáčkům byl uhrazen autobus do Safari Hluboké u Borovan a na divadlo KOS 

do Borovan.  

Náš čtvrťák Martin Guichen během loňské razítkové prázdninové soutěže vyhrál dětský 

skákací hrad. Soutěž pořádala MAS Růže.  O svou výhru se podělil se všemi spolužáky a 

školkáčky. Hrad zapůjčil na Den dětí škole. Ráno ho s rodiči a bratrem postavili před školou 

a děti ho měly celý den k dispozici.  

Po druhé jsme se vypravili na ŠKOLU V PŘÍRODĚ do rekreačního střediska Růžená u 

Milevska. Celý týden nám přálo pěkné počasí. Program jsme měli nabytý, myslím, že nikdo 

z dětí se neměl čas nudit. A hlavně jsme si prověřili přátelské vztahy, více se sblížili. Děti 

zjistili, že paní učitelky jsou i maminky a babičky. A paní učitelky, že neposední rarášci ve 

škole jsou fajn holky a kluci do nepohody.  

Stále čekáme na schválení navýšení kapacity na 60 žáků Ministerstvem školství. 

Po zápisech do mateřské školky nastupuje 9 nových dětiček. Do první třídy nastupuje 11 

prvňáčků.  Školu opouští 10 páťáků, 3 žáci nastupují do Gymnázia Trhové Sviny, 4 žáci 

přestupují do ZŠ Velešín a 3 žáci přestupují do ZŠ Trhové Sviny. Během mimořádného 

zápisu pro ukrajinské děti se do 15.7.2022 nikdo do naší školy nepřihlásil. 

Naše škola byla zařazena do výběrového zjišťování výsledků vzdělávání žáků na úrovni 

5. ročníku základních škol Českou školskou inspekcí. Proběhlo začátkem června.. Žáky 

čekal test z ČJ, M a Dovednosti pro učení. Každá zkouška  trvá 70 minut. Žáci v testech byli 

úspěšní v rozpětí 64-91%. Podrobnější zprávu teprve obdržíme.  

Teď o prázdninách se z dotačního programu MAS Růže zastřešuje dvoreček mezi školou 

a skladem štěpků a v patře bude vybudovaná polytechnická učebna.  

Chtěla bych poděkovat všem zaměstnancům školy za dobře zvládnutý školní rok, rychlé 

a vstřícné řešení všech vyvstalých problémů a týmovou spolupráci. Zřizovateli – paní 

starostce děkuji za velkou podporu a péči. Jsme rádi, když prostřednictvím školy můžeme 

šířit dobré jméno obce Svatý Jan nad Malší.  
 Mgr. Marcela Krychová 



 

Dětský den 
 

Den dětí jsme si letos užili po indiánsku. Od začátku týdne děti pilně pracovaly 

na svých kostýmech, batikovaly trika, vyráběly si čelenky a talismany. Když přišel onen 

den, všichni se oblékli do svých indianských převleků a do světa indiánů nás převedla 

hudba dominující indiánskými bubny. Malí indiánci se vydali na cestu a pomocí mapy 

hledali svůj poklad. Bloudili jsme polem, lesem až jsme došli do cíle naší indianské 

výpravy. Dětský úsměv tento den ovšem nevykouzlil pouze indiánský poklad, ale i 

skákací hrad a slaďoučký nanuk, který jsme v prvních letních dnech ocenili i my dospělí. 

             



Školkový výlet Hluboká u Borovan 

V květnu jsme zavítali do nedaleké 

Hluboké u Borovan a navštívili jsme 

místní Safari. Svezli jsme se „vejtřaskou” 

a nahlédli do ohrad zvířat. Byli jsme tak 

blízko, že se nám o tom ani nesnilo. Viděli 

jsme divoká prasata, buvoly, lamy, 

velbloudy, jeleny...a mnoho jsme se o 

nich dozvěděli. Nakonec jsme se 

vydováděli na místním dětském hřišti a 

pak už jsme se těšili na obídek do naší 

školky. 

Projekt Netopýr - Nadační fond pro vydru Třeboň 

Víte, jak žijí netopýři? Čím se 

živí a co je pro ně typické? Sáhli jste 

si někdy na netopýra? Tak my 

v naší školce ANO! Nadační fond 

pro vydru z Třeboně nás v květnu 

navštívil a připravil si pro nás 

krásný projekt o netopýrech. Děti 

prožívaly krásný příběh o 

netopýrovi Lucce, která se svojí 

velikou kolonií (partou kamarádů) 

hledala svůj domov. A našla jej, což 

se nám všem moc ulevilo, protože 

jsme prožívali každý její nepovedený pokus někde se ubydlet. Největším překvapením 

pro děti byla ukázka živých netopýrů, které mohly nakrmit červíky a pak, když se dobře 

najedli, tak si na ně děti mohly i sáhnout.  

 

Divadlo Kos 

v Borovanech 

I v letošním roce jsme 

zavítali za pohádkou 

do Borovan a opět hrálo naše 

oblíbené divadélko Kos.  

 

 



Učíme se německy a bádáme 

Naše MŠ je již 6. rokem 

zapojena do projektu Big, který 

pořádá Zvas České Budějovice. 

Tentokrát prostřednictvím tohoto 

projektu bádáme a i nadále se 

učíme hrou německy. Díky tomuto 

projektu naše MŠ získává spoustu 

pomůcek (např. krmítko 

pro ptáčky, hmyzí domeček a i 

další materiály na výrobu 

pokusů).  

 

Letos opět čekáme na larvy, 

které děti mohou pozorovat 

ve třídě, jak se z nich vylíhnou 

motýli, které pak společně 

vypouštíme do světa.  

     

 

 

 

 

 

 
 



 

Svatojanští tygři - florbal 

…a jejich cesta za vítězstvím 

Celý rok se parta kluků a jedna slečna připravovala 

na turnaje Školní florbalové ligy pořádané klubem FBC Štíři 

České Budějovice. Odehráli jsme v říjnu první zápas, skončili 

na druhém místě a namotivovaní jsme se těšili na další dva 

turnaje. Bohužel přišla nucená covidová přestávka a byl 

naplánován už jen jeden turnaj v květnu. Podmínky k získání 

putovního poháru byly jiné než na začátku, takže i přesto, že 

jsme v prvním kole vybojovali druhé místo a hodně 

bodů,….museli kluci začít bojovat úplně od začátku. Bylo to 

velmi napínavé, kluci to neměli vůbec jednoduché, dali do toho 

vše a...PUTOVNÍ POHÁR ZA 1. MÍSTO je ve Svatém Janu 

n/M. SVATOJANŠTÍ TYGŘI TO DOKÁZALI!!! Bylo to velmi 

emotivní a krásné vidět radost těch kluků. Za to jim patří velký 

dík! 

Velký dík patří i Tomáši Nedorostovi, který kluky na turnaje připravil, 

ZŠ Besednice, která nám umožnila dvakrát týdně trénovat u nich v tělocvičně a všem, 

kteří kluky ve florbalu podporovali a fandili jim. 

Svatojanští tygři: Ondra Leština, Martin Nedorost, Lukáš Dvořáček, 

Kryštof Kubát, Lukáš Tlapa, Jirka Dvořák, Ondra Posejpal, Nelly Vítů. 

 

Od Nedorostů 

z Ločenic jsme dostali 

krásná trika, s prvním 

místem. Věřili klukům, 

že to zvládnou, i kdyby 

nevyhráli, tak pro ně i 

pro mě byli kluci 

jedničky.      Děkujeme!                                                                                           
Mgr. Lenka Vítů 



… a zase florbal, Florbalové odpoledne, v pátek 3.6.2022 

 

Florbalové odpoledne, kde se odehrály 

zápasy, rodič + dítě, ve dvou kategoriích, 

můžeme zhodnotit jako velmi vydařenou, 

přátelskou akci s příjemnou atmosférou. 

V mladší kategorii se přihlásilo 6 rodinných 

dvojic a ve starší kategorii 10 rodinných 

dvojic. Všichni hráči byli obdarováni 

hodnotnou cenou, na první tři vítěze 

v každé kategorii navíc čekala medaile. Na 

tuto odpolední akci nám ZŠ Besednice 

zapůjčila mantinely, moc jim za to 

děkujeme a přijali pozvání na Přátelský 

turnaj ZŠ Besednice – ZŠ Svatý Jan n/M. 

Hrálo se o krásný pohár, který k naší velké 

radosti, zůstal opět ve Svatém Janu n/M. 

Všichni zúčastnění měli občerstvení 

zdarma, děti dostaly sud malinovky, 

podávala se káva, domácí buchty, ovoce, 

pikadory a nanuky. 

Tímto chci poděkovat 

obci Svatý Jan n/M za 

občerstvení, opět 

manželům 

Nedorostovým za sud 

malinovky pro děti, 

hodnotné ceny pro děti a 

pomoc při přípravě celé akce, kolegyňkám 

za domácí buchtičky a za jejich čas a pomoc 

na této akci.             Mgr. Lenka Vítů  
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Pochoďák 
Konec školního roku, jak už jsme řekli, byl plný 

výzev, úspěchů velkých, ale i dílčích. Naše motto 

Překonám sám sebe, se uplatnilo i při ŠKOLNÍM 

„POCHOĎÁKU“, kde bylo hned několik výzev. Ujít 

cca 12 km, přebrodit řeku nebo se dostat na druhý břeh 

lanovkou, v mokrém oblečení a botách se vrátit zpět 

do školy. Děti to zvládly na výbornou. Každý se zase 

posunul o kousek dál, zvládl další metu, další výzvu 

před sebou. Výlet se nám moc líbil, děti objevily kousek 

od místa, kde bydlí, krásné místo, s nově opravenou 

lanovkou přes řeku, Cajsův mlýn.          Mgr. Lenka Vítů  

 

 

 

 

 

 

 

                                         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Projekt Škola v pohybu 
Děti potřebují neustále motivovat, aby je škola 

bavila, a aby neztrácely chuť k práci. Jednou takovou 

motivací a velkou změnou pro ně, jsou ukázkové hodiny 

Tělesné výchovy v rámci Projektu Škola v pohybu. 

Trenér mládeže OFS České Budějovice Jan Starý, 

připravil dětem netradiční hodinu Tělesné 

výchovy. Děti si hodinu velmi užily a moc je to 

bavilo.  

 

 

Vodní bitva 
Jako každý rok na konci školního roku se uskutečnila vodní bitva. Nanosili jsme 

kýble s vodou, připravili igelitové sáčky a mohlo se začít. K druhému a třetímu ročníku 

se přidali prvňáčkové a školkáčci a o zábavu bylo postaráno. Vítězem se stal nejmokřejší 

žáček a já bych řekla, že to byl předškolák Mirďa Smolík.  

„Mirďo, bojoval jsi statečně.“  

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                                                                     

 



Mladý záchranář 
v akci 2022 

 

Přišli jsme, viděli jsme, zvítězili jsme . 

. . .  

Po dvouleté pauze jsme opět dali 

dohromady pětičlenný tým Mladých 

záchranářů. Hasičský sbor Jihočeského kraje ve 

spolupráci s Policií  připravily pro 23 týmů 

z Jihočeského kraje v mladší kategorii, velmi 

zajímavé, náročné a kreativní úkoly, které mají 

děti naučit, jak se zachovat  v krizových 

situacích. Díky  píli a velkému nasazení jsme 

postoupili do finálového kola, které se konalo 15. 

6. 2022 na Krajské hasičské stanici v Českých 

Budějovicích. 

Čekalo tu na nás 8 soutěžních stanovišť, které měly prověřit 

naši připravenost. Při jejich plnění jsme měli jedinečnou možnost 

nahlédnout pod pokličku hasičské a policejní práce očima 

profesionálů, a to od Operačního 

střediska, přes Polygon, fyzické 

testy až po dopadení pachatele. 

Děti si celý den moc užily a 

za jejich vědomosti a schopnosti, 

byly náležitě odměněny 1.místem 

a zlatou medailí, která jim moc 

slušela.  

Přeji vám krásné a pohodové 

prázdniny a svému týmu moc děkuji za naprosto famózní výkon!                                  

Pavla Leštinová 

 

 



Škola v přírodě   RŮŽENÁ 2022 
 

PONDĚLÍ 

Uplakané pondělní ráno bylo jako stvořené pro cestu do vzdáleného tábořiště 

Růžená u obce Chyšky na Milevsku. V Táboře jsme si udělali zastávku v místní Jump 

aréně. Vstup do arény si děti zaplatily z výtěžku na velikonočním trhu na faře. 

Nasvačené a vyskákané 

děti (i vyučující) jsme 

nalodili zpět do autobusu a 

pokračovali směr Růžená, 

za zpěvu písně „Hlídač 

krav“ apod.  

Tábořiště nás přivítalo 

kroupami, čímž začal náš 

„týden přežití“. První 

velkou zkouškou bylo 

povlékání peřin a polštářů – 

umístit klasické nenapínací prostěradlo na postel 

(a udržet je na místě po celý týden) se ukázalo být 

velkým testem zručnosti nejen pro broučky prvňáčky, 

ale i pro starší ročníky, a než měla celá výprava 

povlečeno a vybaleno, začalo se schylovat k večeru. 

Abychom eliminovali první večerní stesky, 

naplánovali jsme dětem krátkou noční hru 

v přilehlém lese.  



ÚTERÝ 

První noc jsme ustáli bez úhony a do úterý jsme vykročili 

jako správní táborníci - ranní rozcvičkou, hygienou, úklidem 

chatek a jeho bodováním a následnou snídaní formou „retro 

švédských stolů“. Po snídani jsme udělali krátké zápisky 

z předešlého dne do Akčních deníků a 

vydali se do přilehlého lesa, kde si děti při 

týmové hře vyzkoušely znalosti přírody a 

týmovou spolupráci. Pro hru využily i 

chytré telefony, které jim prostřednictvím 

čtečky QR kódů poskytovaly nápovědu 

k otázkám a bonusové informace. 

Odpoledne se část osazenstva vrhla na otiskování přírodnin do 

líny a následné odlévání sádrou, zatímco jiní se pustili do turnajů ve 

vybíjené, přehazované či kopané. 

 

STŘEDA 

Středeční ráno začalo obdobně jako to 

úterní, jen bez našich Svatojánských tygrů - 

záchranářů, pro které si v brzkých ranních 

hodinách přijel hasičský vůz a odvezl je 

do Českých Budějovic na finále záchranářské 

soutěže….  

Zbytek posádky vyrazil na idylický pěší 

výlet po malebném okolí Růžené. 

Odpoledne se někteří chrabří odvážili 

vykoupat v místním rybníku Pařezitém, kde 

hnízdily labutě s jedním ošklivým káčátkem, 

které se chodily pravidelně pást mezi naše 

chatičky. Ostatní si užívali sluníčka, které se 

na nás konečně usmálo, při deskových nebo 

míčových hrách a část dětí se opět věnovala 

odlévání sádry.  

Po večeři žáci 5. ročníku otevřeli obchod zásobovaný naší soukromou PPL (paní 

ředitelkou), která vyrazila odpoledne na lov do nejbližší samoobsluhy, aby pro děti 

ulovila nejžádanější dobrůtky z místní nabídky, dle jejich předchozí objednávky. 

Večer jsme vyrazili na airsoftové hřiště v areálu tábořiště, kde si děti velmi oblíbily 

hru na schovávanou mezi dřevěnými překážkami a střílnami.  

 

ČTVRTEK 

Dopoledne jsme strávili výtvarnými aktivitami a 

týmovými „testy důvěry“, při kterých děti poznaly, 

jak je těžké dorozumívat se s různými smyslovými 

handicapy. Popasovaly se s úkoly opravdu statečně. 

Samy zhodnotily, že není vůbec snadné např. tančit 



„Kolo, kolo mlýnský“ bez použití řeči nebo se srovnat podle 

velikosti se zavázanýma očima. Vyzkoušely si i chůzi po 

plochém laně zvaném „slackline“.  

Po obědě se přes nás přeháněly dešťové přeháňky, a my 

se proto uchýlili do jídelny, kde někteří využily sady 

družinových deskových her a jiní připravovali svá dračí 

výtvarná díla na večerní výstavu a hlasování o nejlepšího 

draka. 

Podvečer jsme 

strávili 

budováním 

lesních domečků a 

modelováním 

skřítků ze zbylé 

keramické hlíny. 

Každý tým měl navíc za úkol vymyslet ke své 

skřítčí scenérii i nějaký příběh, který nám ostatním jednotliví týmoví mluvčí představili 

během večerní přehlídky jednotlivých projektů. 

Vyhlášení výsledků celotýdenního bodování jsme napínaly, co to šlo. Dlouho jsme se 

radily a udělovaly body za poslední aktivity dne a vybraly jsme i několik extra ocenění 

pro děti, které se překonaly nebo udělaly nějaký osobní pokrok. Vítězným týmem se stali 

Kališníci (Tom Kretek, Tom Staněk, Kryštof Kubát, Martin Guichen, Jenda Kučera a 

Jiřík Kučera).  

PÁTEK 

Poslední den naší výpravy měl rychlý spád. 

Po snídani jsme zapsali poslední záznamy 

do Akčních deníků a čekalo nás už „jen“ balení a 

úklid. Jako zázrakem se dětem zvětšilo vybavení, 

ale zmenšila zavazadla, protože dostat do batohů 

a kufrů všechno, co v nich přivezly, se zdálo být 

nad jejich síly. Nakonec se s tím poprali všichni. 

Někteří dokonce dovezli domů vše čisté a úhledně 

složené - ve stejném stavu, v jakém jim maminky 

věci zabalily, jiní naopak dokázali našpinit a 

využít každý kousek oděvu, který v kufru (ve 

svém i v cizím) našli.  

Uffffff, sedíme v autobuse. Ale tím naše škola 

v přírodě zdaleka nekončí… Teď hurá směr 

Písek. Tam nás ještě čekal pěkně nabitý program 

– v písecké Sladovně jsme absolvovali dvě 

nádherné výstavy – stálou interaktivní expozici 

Mraveniště a výstavu s názvem Jan A jaK dál, věnovanou životu a dílu Jana Amose 

Komenského. Ze Sladovny jsme pokračovali na nábřeží, kde jsme si ve stínu písečných 

soch vychutnali točenou zmrzlinu, vyfotili poslední „selfíčka“ a pak teprve jsme vyrazili 

k domovu. Pan řidič jel odbytně, takže jsme za chviličku byli doma.  



 

Když jsme vystupovali z autobusu, na naší svatojánské návsi, vybavila se mi (ani 

nevím proč ) povídka Šimka a Grossmanna – Moje jízda tramvají: 

„Já bych chtěl jet tramvají,“ řekl Jóna, „nikdy jsem v ní ještě nejel.“ „O nic jsi 

nepřišel,“ domlouval jsem mu, „na splašený krávě jsi už jel?“ „To jsem jel,“ připustil 

příbuzný. „Tak vidíš, to je stejný, jenže se míň mačkáš.“ Otec zakřičel: „Jóna se chce projet 

tramvají, tak se s ním projedeš tramvají. Je to host.“… „Konečně jsme tam byli. Lidé se 

vypotáceli z vozu a padali vysíleni do příkopu. Šedovlasý stařík si klekl tváří k východu 

a děkoval Moskvě, že jízdu přežil.“ 
 

zdroj: https://sigrosada.webnode.cz/news/moje-jizda-tramvaji/    Mgr. Markéta Kučerová 

 
 

Je neuvěřitelné, jak ten čas letí. Z půdních prostor naší školní družiny jsme se 

na přelomu jara a léta mohli více přesunout ven, toulat se jarní přírodou a pozorovat 

změny, které v tuto dobu příroda přináší. Děti si velmi oblíbily zkoumání fauny a flory 

na břehu rybníka Pod Horou, stavění domečků v lese za použití náhodných přírodnin. 

Nedílnou součástí trávení volného času u nás v družině při nepříznivém počasí se stalo 

i pečení moučníků. Ač tato činnost je dominantou hlavně pro dívky, ani kluci 

nepohrdnou. Vždy totiž ví, že odměna je nemine. A pak, abychom toto sladké mámení 

vykompenzovali, jsme společně vyběhli na lesní hřiště hrát fotbálek.  Manuální 

zručnost, fantazii a kreativitu děti uplatnily na keramickém kroužku na faře. Jsme rádi, 

že tyto prostory můžeme využívat. V průběhu celého roku zde vyrobily mnoho 

zajímavých a užitečných výrobků pro potěšení i k užitku. Přesto, že je každé dítě jiné, 

má jiné potřeby a zájmy, vždy jsme se snažili najít společnou cestu, tudíž i aktivitu tak, 

aby bylo spokojeno. To je naší motivací.  

Příjemně strávené léto a mnoho zážitků z prázdnin přejí vychovatelky 

Lucka a Kačka.     Těšíme se v září na viděnou. 

https://sigrosada.webnode.cz/news/moje-jizda-tramvaji/?utm_source=copy&utm_medium=paste&utm_campaign=copypaste&utm_content=https%3A%2F%2Fsigrosada.webnode.cz%2Fnews%2Fmoje-jizda-tramvaji%2F


 

 

Skutečně zdravá škola 
V lednu 2022 se naše škola, školka a jídelna 

zapojily do programu SKUTEČNĚ ZDRAVÁ 

ŠKOLA. Tento program má velmi široký obsah. 

Obsahuje prakticky vše, co se týká zdravého 

životního stylu. Odbornice na výživu nám 

doporučují zdravá jídla, pomáhají vybrat 

dodavatele a výrobce, kteří nepoužívají zbytečnou 

chemii a nešidí. Učí nás chovat se ekologicky a 

udržitelně, přiblížit se přírodě i tradičním 

postupům našich předků. 

Vzdělávají se nejen děti. Pro všechny jsou každý měsíc připraveny přednášky na různá 

témata týkající se zdravého životního stylu. Pro každého, kdo má zájem si přednášku 

poslechnout, den před přednáškou zveřejňujeme na webových stránkách školy 

připojovací link (případně Vám po domluvě mohu přeposlat záznam). 

Ve škole na ambitech a školní zahradě děti začaly zahradničit, pěstovat zeleninu a 

bylinky. Děti i rodiče se při jarním úklidu zapojují do péče o zeleň. 

My v jídelně se pomaloučku, nenápadně snažíme snížit množství používaného cukru i 

soli. Polotovary, dochucovadla, průmyslově vysoce zpracované potraviny a podobně jsme 

vyřadili nebo omezili na minimum už dávno. 

Zkušená konzultantka ze Skutečně zdravé školy nám udělala audit a monitoring solení. 

Ač se jídla z jídelny některým strávníkům zdají méně výrazná (méně slaná a méně 

ostrá) než jsou zvyklí z domova nebo restaurace, přesto jsme se dozvěděli, že solíme víc, 

než doporučuje Světová zdravotnická organizace. Naše jídelna spotřebovala za uplynulý 

školní rok 72 kg soli, v ideálním případě při stejném množství jídla, bychom se příští 

rok měli přiblížit 60 kg soli. Ani běžně dodávané pečivo se nesplňuje doporučeného 

množství soli. Ale například Pekárna Srnín nám poslala informace, o složení výrobků, 

tak můžeme vybírat méně přesolené pečivo. Postupně učíme děti na nesladké nápoje. 

Snažíme se, co nejvíce, nakupovat místní regionální potraviny.  

Kdo se chce o tomto programu dozvědět víc, může se podívat na stránky 

www.skutecnazdravaskola.cz . 

  

 

http://www.skutecnazdravaskola.cz/


Z našich malých školkáčků se stávají velcí školáci! 

 

A toto jsou naši páťáci. 

„HODNĚ ŠTĚSTÍ NA DALŠÍ CESTĚ ŽIVOTEM!“ 
 

 

 

 


